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Ekonomska enota tehnični iz
delki |e izpolnila letošnli 
plan že v devetih mesecih l
0 »Zavedati se morate«, je pisalo v priporočilu služb za organiza- 
S cijo proizvodnje ob pripravah letošnjega plana za ekonomsko 
0 enoto tehničnih izdelkov, »da je predloženi in sprejeti plan ob- 
0 veza. Izpolniti ga morate, brez da povečate število zaposlenih.« 
0 Ko smo brali taka navodila konec lanskega leta in razpravljali 
0 na sestanku našega kolektiva, če bomo izpolnili za deset odstot- 
0 kov povečani proizvodni plan, na uspeh, ki smo ga letos dosegli, 
0 res nismo računali. In vendar! Do 30. septembra smo naredili 
0 v tehničnih izdelkih 465.733 kilogramov izdelkov, naš letošnji 
0 proizvodni načrt pa je predvideval 463.160 kilogramov!

Pa še nekaj besed 
o nas samih in...

TEHNIČNI IZDELKI

Glede na to, da smo v naši eko
nomski enoti tudi v letu 1962 iz
vršili proizvodni načrt 40 dni pred 

„ . rokom, načrt za letošnje leto si-
Tohko govorimo o naši delavski cer ni bil previsok. Na osnovi lan- 

restavraciji da ,e morda ze kar skeletnih uspehov bi ga lahko si- 
prevec. Nekateri celo pravijo, da 
je delavska restavracija odveč. Za
kaj?

Morda zato, ker morajo druge 
ekonomske enote odvajati določe
ni del sredstev za pokritje izgu
be? »Morda« vprašujem zato, ker cer povečali, toda zaradi že po- 
smo že tolikokrat govorili o po- vsem dotrajanih opletilnih in tu- 
drazitvi obrokov, vselej pa ostali di drugih strojev nismo mogli tve- 
na mrtvi točki. gati.

Da bo stvar bolj jasna, naj poi Ko smo konec lanskega leta 
vem, koliko delo opravimo v de- na našem delavskem svetu 
lavski restavraciji vsak dan. Dnev- obravnavali predlog letošnjega 
no izdamo od 800 do 850 toplih plana za našo ekonomsko enoto 
obrokov in od 280 do 300 kosil.
Kljub prispevku članov kolektiva 
za tople obroke po 40 dinarjev za 
obrok in po 130 dinarjev za ko
silo imamo vsak mesec pri toplem 
obroku za okrog 900 tisoč dinar
jev izgube, pri kosilih pa okrog 
370 tisoč dinarjev! To je razum
ljivo, saj je ekonomska cena enega 
toplega obroka 120 dinarjev, ko
sila pa 270 dinarjev v povprečju.

Da bi primanjkljaj vsaj neko
liko zmanjšali, je naš upravni od- 
odbor že nekajkrat predlagal po
višanje cen. Toda doslej so bili 
vsi predlogi zavrnjeni. Če je to 

(dalje na naslednji strani)

o statutu
Posvetovanje us
njarjev In gumar- 
jev v Kranju

V torek, 15. oktobra, je bilo v 
delavskem domu v Kranju prvo 
posvetovanje slovenskih usnjar
skih in gumarskih podjetij o 
problemih, ki se pojavljajo pri 
izdelavi statutov. Od deset po
vabljenih je osem podjetij po-

(dalje na naslednji strani)

Novi predsednik 
sindikalne podružni
ce le Jože štular

Na peti redni seji plenuma 
sindikalne podružnice, ki je 
bila 5. oktobra, so člani eno
glasno izvolili za novega pred
sednika sindikalne podružnice 
Jožeta ŠTULAR!A iz gumarske
ga instituta, dotedanjega tajni
ka podružnice.

Prejšnji predsednik Blaž Stu- 
den se je odločil za študij na 
Višji socialni šoli v Ljubljani. 
Zato poslov predsednika po
družnice ni mogel več oprav
ljati. Na predlog izvršnega od
bora so člani plenuma koopti- 
rali v plenum Cirila Habeta iz 
komercialnih služb. Prevzel je 
tajniške posle.

Novi
predsednik 
sindikalne 
podružnice 
Jože Štular 
iz
gumarskega
instituta

.,Ali se dogaja tako tudi v drugih ekonomskih 
enotah 1“ vprašujejo sodelavci valjarne I

▲ Takle je pogled v valjarno I. Seveda se ne vidi ves oddelek, 
* temveč samo del. In prav iz te ekonomske enote objavljamo 
danes zanimiv prispevek z naslovom »Ali se dogaja tudi v drugih 
ekonomskih enotah tako?« Če utegnete, ga le preberite!

Kako bodo izpolnili pogoje za 
uvedbo skrajšanega delovnega 
časa v EE valjarna II?
0 Zadnje čase vse češče razpravljamo o tem, kako obdržati ob 
0 skrajšanem delovnem času obseg proizvodnje in višino naših 
0 osebnih dohodhov nespremenjene. Na različnih sestankih, ob 
0 malicah, na poti z dela in doma je to ena najpogostejših tem 
0 razgovora. Razprave so kar zanimive, včasih pa tudi burne, 
0 saj vsakdo meni svoje. Ta ima tak predlog, drug drugačnega. 
0 Vsakdo ima svojstven odnos do tega vprašanja. So pa med 
0 mnogimi predlogi tudi taki, katerih uresničitev zavisi od nas 
0 vseh. Mednje spada prav gotovo tudi delovna in tehnološka 
0 disciplina. O tem so pred nedavnim razpravljali na seji delav- 
0 skega sveta ekonomske enote valjarna II.

Ker je valjarna ključnega po- ti kljub skrajšanju delavnika za
mena za vso ostalo proizvodnjo, gotovijo nezmanjšano proizvodnjo 
je nujno, da v tej ekonomski eno- zmesi. Člani delavskega sveta me

nijo, da bo treba predvsem najti 
pota in načine, ki bodo pomagali 
k stoodstotnemu izkoriščanju 
razpoložljivih strojnih zmogljivo
sti. Govorili so o predčasnem za
puščanju delovnih mest, o zamu
janju dela in o tem, da bo treba 
v bodoče izmenjavati delovne iz-

VALJARNA II

Konec preteklega meseca smo prejeli prispevek Antona Perša iz valjarne I ter naslednji pripis:
»Tovariš urednik! Pošiljam vam članek in prosim, da ga čimprej objavite v našem glasilu, ker sma
tram, da mora biti o takih stvareh obveščen ves kolektiv. Gre za zadevo, ki jemlje ugled delavskemu
samoupravljanju. Naš proizvajavec mora biti obveščen o vsem, kar se dogaja v kolektivu! S tovari- ___________________________________
škim pozdravom — A. P. iz valjarne I« — žal je časopis nekoliko zakasnil. Prispevek iz valjarne I ' ... _

, ... t . . .. . .. . , .' . .... ,. ... mene pri strojih. Precej kritike je
pa kljub temu ni izgubil na svoji pomembnosti. Upamo, da bomo lahko v naslednji številki objavili pacjj0 na račun dežurnih ključav-
podroben odgovor ter zato odpiramo o obravnavanem primeru polemiko! Uredništvo

slalo svoje predstavnike. Prišli 
so iz Tržiča, Vrhnike, Sloven
skih Konjic, Domžal, Kamnika, 
Slovenj Gradca in Kranja. Po
svetovanje je bilo le eno izmed 
osemnajstih sličnih posvetovanj 
drugih slovenskih podjetij o sta
tutih, ki se odvijajo na pobudo 
republiškega odbora sindikata 
industrijskih in rudarskih de
lavcev in o katerih smo nekaj
krat že pisali.

Tudi na torkovem posvetova-

ge njihovih konkretnih rešitev. 
S tem bi bila dana osnova za 
splošno razpravo in izmenjavo 
mnenj, kar je tudi osnovni smo
ter samih posvetovanj.

Posvetovanje v Kranju je vo
dil član republiškega odbora 
zveze sindikatov tovariš Urh, ki 
je često posegal v razpravo in 
učinkovito sodeloval pri iskanju

Tukaj valjarna I! Tudi pri nas 
imamo organe upravljanja, torej 
delavski svet in razne komisije, 
kakor je to povsod drugje. Tudi 
sam sem v delavskem svetu in v 
komisiji za osebne dohodke!

Toda, kaj ve naša komisija o 
osebnih dohodkih? Lahko rečem, 
da nič! To je stvar šefa enote in 
obračunovavke. Vsaj tako se do-

ničarjev. V valjarni H menijo, da 
bi se ob njihovi večji vestnosti 
dalo veliko prihraniti. Če bi red
no vzdrževali stroje in sproti po
pravljali napake, potem stroji ne 
bi tolikokrat stali, kot se dogaja 
to sedaj.

(dalje na naslednji strani)

VALJARNA I

najboljših rešitev za bodoče sta
tute. Tudi tokrat so bili prisotni gaja v naši ekonomski enoti. Zgo- 
opozorjeni na težave, ki nasto- dilo se je, da je obračunovavka 

nju naj bi predstavniki treh pajo zaradi neusklajenosti zako- prj obračunu za julij pomotoma 
podjetij pripravili uvodne refe- nov z ustavo in zaradi neureje- zaračunala vrednost točke 79 para 
rate, v katerih bi podali svoja nosti nekaterih področij ter ne- namesto 70 para. Potem smo ves 
stališča do nekaterih osnovnih jasnosti nekaterih ustavnih do- mesec govorili: »Spet smo dobro 
statutarnih vprašanj in predlo- _ (dalje na naslednji strani)

Stiska za izdelavo statutov 
je vse hujša. Prvi april 1964 
se približuje in z njim tudi 
čas, ko bodo delovne orga
nizacije morale predložiti 
svoje statute. Kaže pa, da 
spodnji pomenek ni tako 
nepomemben, kot si morda 
mislimo...!

Jože: »Ti, zakaj je tamle 
taka gneča?«

Janez: »Veš, eden je nare
dil statut in sedaj se vsi 
pulijo zanj.«

Jože: »Mejduš! Al’ sva
tepca. Le zakaj se tudi mi
dva ne odločiva za kaj ta
kega. Narediva statut, ga 
prodava in denarja bo na 
kupe ...!«

Kdaj lahko dobite 
nakazila za mani- 
vredno blago

Ponovno obveščamo vse člane 
kolektiva, da lahko dobijo nakaz
nice za nakup manjvrednega bla
ga v obratu I samo ob TORKIH 
od 13.30' do 15.30 ure, v obratu II 
pa samo v SREDAH od 13.30 do 
15. ure! Tudi v izdajanju nakaznic 
moramo upoštevati priprave za 

zaslužili ..!«, nihče pa ni povedal, prehod na skrajšanje delovnega 
da bomo morali razliko vrniti pri časa. Zato lahko vsakdo dobi na- 
plači za avgust in da je bila po- kazilo za manjvredno blago SA- 
mota pri obračunu. Ne bi bilo MO PO KONČANEM DELU, ozi- 

(dalje na naslednji strani) (dalje na naslednji strani)

Smo v Savi pripravili in vpisali 
zadosti visok znesek kot posojilo 
za obnovo in izgradnjo Skopja ?

bo preostalih 150 članov kolek
tiva do 15. oktobra ojunačilo in 
prispevalo primeren delež, po
tem bo zbral kot posojilo naš 
kolektiv okrog 18 milijonov di
narjev.

Petega oktobra se je končala 0 
v našem podjetju akcija za 0 
vpis posojila, ki bo služilo za 0 
obnovo in izgradnjo med julij- 0 
skim potresom porušenega 0 
Skopja. Kakor veste, se je od- 0 
zvalo v tej humani akciji soli- Kolektivi posameznih ekonom- 
darnosti jugoslovanskih naro- skih enot in delovnih skupin so 
dov doslej 92 odst. vseh članov se izkazali z naslednjo udeležbo 
kolektiva. Ti so zbrali skupno pri vpisu posojila in z zneski, ki 
7,127.000 dinarjev. K temu smo nihajo med 45 in 8,8 odst. od eno- 
dodali še 10 milijonov kot po- mesečnega zaslužka: 
sojilo našega podjetja. Če se (dalje na naslednji strani)



r~
Posvetofanie usnjar
jev in gumarjev 
v Kranju

(nadaljevanje s 1. strani) 
ločil (na primer položaj direk
torja). Vendar so si bili udele
ženci edini v tem, da to ne 
more biti vzrok za odlašanje in 
odlaganje dela pri statutih, šaj 
se bo novosti zakonov, ki bodo 
izšli po sprejetju statutov, dalo 
vnesti vanje brez večjih težav.

V prvem referatu, ki ga je po
dal Štefan Marcijan iz našega 
podjetja, se je razvila živahna 
razprava o vprašanjih s področ
ja organizacije podjetja in sa
moupravljanja. Med drugim so 
govorili tudi o arbitraži in nje
ni vlogi v bodoče. Na posvetova
nju so menili, naj bi ta tudi v 
bodoče razsojala o sporih med 
ekonomskimi enotami, ne pa, 
da bi imela vlogo nekakega no
tranjega ustavnega sodišča. Go
vorili so tudi o vlogi direktorja, 
kolegija, upravnega odbora in o 
možnosti odpoklica članov ožjih 
samoupravnih organov, na pri
mer delavskega sveta ekonom
ske enote. Nekateri menijo, naj 
bi s statutom omogočili odpo
klic organov upravljanja eko
nomskih enot po centralnem 
delavskem svetu ali skupščini 
podjetja, če delo takih organov 
upravljanja ne bi bilo v skladu 
z enotno politiko in cilji pod
jetja. Čeprav je potrebno zago
toviti skladnost in sodelovanje

vseh delov podjetja, pa nastaja uprave, ki zato v okviru delov- 
vprašanje, ali bi bilo tako dolo- ne organizacije nima opravičila, 
čilo v skladu z našimi ustavni- referendumu se je iz-
mi naceh. Po našem mnenju naj k »notno mnenie Vbi odpoklicali svojega predstav- knstaliziralo enotno mnenje. V 

, , „ , , ■ , statutu ga ne kaze prepogosto
nika v katerem ko h organu le ker je referendum
obcam oziroma delavci, ki so ^ehnično ;ežko izJvedljiv in ker
odpokhcanca v tak organ izvo- , nenosrednn oblika
lili. Delavskemu svetu pa bi ka- kot f.a ? nePosredn.a oblika 
zalo dopustiti v določenih pri- javljanja utegne sicer izgu-
merih, ko tu bilo to zares nujno, bltl da ,tebn , ™ Pa°", i • J membnosti. Referendum ni edi-na osnovi ugotovljenih napak M in najpopolnejša oblika ne.
obvestiti o tem vse elane eko- red JaP opravljanja. Nepo- 
nomske enote m jim predlagati Predno delovanje delavcev pri 
z dobro utemeljenim predlogom, vseh vprašanjih njihovega eko- 
naj odpokličejo svoje predstav- nomskeP Jožaja je treba za

Tudi prisilna uprava, ki 
lahko v določenih primerih uve-

gotoviti tako, da bodo ti lahko 
jo vsak čas neovirano in učinkovi

to izražali svoje mnenje in da
de v ekonomskih enotah cen- bodo njihova stališča upošteva- 
tralni organ upravljanja, ni naj- na. Zato pa morajo nastati kot 
bolj primerna. Taka uprava po posledica dobrega, objektivnega 
ustavi SFRJ in po uredbi o usta- informiranja, ki šele omogoča 
navijanju podjetij in obratov izvrševanje ustavnih samouprav- 
uvede lahko državni organ, ki nih pravic proizvajavcev. To in- 
je prevzel nalogo, da reši gospo- formiranost pa je treba seveda 
darsko organizacijo. Tak organ zagotoviti še pred izvedbo refe- 
je pravna oseba. Ker pa eko- renduma, s katerim bi bilo 
nomska enota ni pravna oseba, umestno odločati le o slučajnem 
temveč le ekonomsko samostoj- združevanju ali delitvi podjetja, 
na (in še to ne vselej!), prisil- o velikih ekonomskih investici- 
na uprava ni na mestu. Delavski j ah in morda še o kakem važ- 
svet podjetja ali skupščina od- ne j šem vprašanju. Tudi za spre- 
loča o vprašanjih splošnega po- jem in spreminjanje statuta re- 
mena za delo in razvoj delovne ferendum ni najbolj ustrezen, 
organizacije kot celote in zato Zaradi obsežnosti in aktual- 
delo organov upravljanja v eko- n osti ugotovitev na posvetova-
nomskih enotah z njegovimi 
sklepi ne sme biti v nasprotju! 
Skladnost in enotnost pa se da 
zagotoviti še na kak drug način 
in ne le z institutom prisilne

n ju bomo objavili drug del po
ročila v naslednji številki!

KOMISIJA ZA PRIPRAVO 
STATUTA

Ekonomska enota tehnični iz
delki ie izpolnila letošnji 
Dlan že v devetih mesecih!

(nadaljevanje s 1. strani) narjev, največji odtegljaj pa je bil
smo v zapisnik napisali tudi tole: skupni odtegljaji so bili 2.739 di- 
»... Če se nam zagotovi normal- 1-632 dinarjev. V juliju je izguba 
no obratovanje opletilnih strojev, padla na 29.740 dinarjev in skup- 
bomo plan verjetno izvršili pred- ni odtegljaj na 1.304 dniarje, naj- 
časno. Zato prosimo službo za or- višji odtegljaj enemu sodelavcu 
ganizacijo proizvodnje, da nam Pa jta 800 dinarjev. V avgustu pa 
zagotovi potrebne surovine za mo- se Je skupna škoda znižala že na 
rebitno neplanirano proizvodnjo, 9-930 dinarjev, skupni odtegljaji 
prodajo pa za zagotovitev reali- na _373 dinarjev in najvišji odteg- 
zacije neplaniranih izdelkov .. .« enega sodelavca samo na 420 
Zahtevano zagotovilo smo dobili dinarjev! 
in prijeli trdo za delo že prvi dan 
po Novem letu. Trudili smo se, bi-

Ni dvoma, da so taki in podob
ni sklepi ter ukrepi organov 

li bolj disciplinirani ter si pri- upravljanja koristni. Odnos zapo- 
zadevali in uspeh ni izostal. Celo- slenih do dela in sodelavcev se je 
letni proizvodni plan smo izvršili bistveno spremenil, 
v devetih mesecih! Morda bo kdo ugovarjal, češ da 

Zasluga za uspeh gre vsem čl a- je bil naš letošnji plan nerealno 
nom kolektiva naše ekonomske postavljen. Tu pa tam tudi govo- 
enote, našemu delavskemu svetu ričijo, da smo v naši ekonomski 
in organizacijskemu vodstvu. Na enoti doslej preveč zaslužili itd. 
sejah našega delavskega sveta Naše geslo je: NAREDITI ČIM- 
smo sprejeli nekaj pomembnih VEČ IN ČIMBOLJE! O tem tudi 
sklepov, ki so spodbudno delovali pričajo zadnji uspehi, 
na vse nas. Naj omenim samo 
nekatere:

Na pobudo sindikalnega podod
bora in delavskega sveta je bila

Do konca tega leta računamo, 
da bomo izdelali še kakih 155 ti
soč kilogramov raznih izdelkov 
ter tako presegli letošnji proiz-

uspešno izvedena mladinska akci- vodni načrt za okrog 35 odstot- 
ja za povečanje produktivnosti. kov jviar n; to najboljša priprava

V_

Kako bodo izpolnili pogoje za 
uvedbo skrajšanega delovnega 
časa v EE valjarna II?

za prehod na skrajšan, 42 urni 
delovni teden? In še to. Ta mesec 

eni naših pričakujemo rekordno proizvod
njo. Mi si želimo v bodoče novih

VULE CICMIL

O rezultatih, ki so jih dosegli na 
ši mladi delavci in potem vsa eno
ta, smo pisali že v 
prejšnjih številk.

Na eni svojih sej je delavski in še večjih delovnih zmag! 
svet sprejel tudi načelen sklep, ki 
je kasneje postal pravilnik. Sku
šali smo odpraviti nekvalitetno 
delo in prav v tem smo uspeli. S 
pravilnikom o objektivnih in 
osebnih napalkah smo uspeli izgu
be občutno zmanjšati. Kar pri
merjajte! V mesecu maju letos 
smo povzročili v naši ekonomski 
enoti zaradi šikarta, odpadkov in 
II. a kvalitete izdelkov izgubo(nadaljevanje s 1. strani) zmrznjenega kavčuka, so sklenili

Člani delavskega sveta so veliko zadolžiti odgovorno službo v pri- 97.870 dinarjev. Sodelavcem je bi- 
razpravljali tudi o neugodnih voz- pravi proizvodnje, da s potrebni- ^
mh redih avtobusov. Predlagali mi ukrepi to prepreči. ]ih pravilnika pa je bil 1.720 di

narjev. V juniju je skupna izgu- 
BORUT ŽNUDERL ba padla že na 36.860 dinarjev,

DRAGI BRAVCI!
Tudi iz drugih EE 
bi radi prispevke o 
proizvodnih težavah 
in uspehih.

Pišite nam
Uredništvo

A Sredi avgusta so naši gasiv- 
ci obiskali muzej v Begunjah

Ko smo obiskali 
muzei v Begimlah

Že v zadnji številki našega lista 
smo zapisali, da prostovoljni ga
silski vod v našem podjetju sploh 
ne miruje. Če nimajo mokrih ali 
suhih vaj, če ne urejajo orodjarne 
ali če ne poučujejo svoje sodelav
ce, kako je treba ravnati z ročni
mi gasilnimi aparati, potem pa 
se udeležujejo raznih proslav in 
prireditev. Kaže torej, da se ne 
udejstvujejo samo na svojem spe
cializiranem področju, kjer gre 
predvsem za varnost pred poža
rom, temveč tudi na kulturnem in 
političnem področju.

Pa še nekai besed 
o nas samih in...

(nadaljevanje s 1. strani) 
prav, v redu. Toda zanima me, kaj 
menijo o tem sami člani kolek
tiva.

Vzroki za primanjkljaj pa niso 
samo v toplih obrokih in kosilih. 
Ne! Dnevno skuhamo za proizvod
ne obrate okrog 900 litrov čaja in 
kave ter okrog 260 litrov mleka. 
Kaj se s to vrsto hrane dogaja 
po oddelkih, večina bravcev dobro 
ve! No, pa tudi z inventarjem de
lamo, kot svinja z mehom. V enem 
tromesečju je »zmanjkalo« 145 vi
lic, prav toliko žlic in, če verja
mete ali ne, kar 494 kozarcev! Kar 
se polomi in razbije, in tega je 
vedno nekaj, to odpisujemo spro
ti po kosih. Povem pa naj še to, 
da niso redki primeri, ko prinese 
šef kake ekonomske enote iz od
delkov jedilni pribor in kozarce.

Še in še bi lahko naštevala sla
bosti in napake. Toda že poveda
no opozarja, da bomo morali tudi 
o tem enkrat za vselej razčistiti. 
Kale, da napačno pojmujemo ge
slo TOVARNE DELAVCEM!

Po dolgih letih smo se spet srečali 
v partizanskem Cerknem nad Idrijo

so, naj bi se problem rešilo z 
uvedbo primernejših avtobusnih 
prog — torej, da bi avtobusi zju
traj prej prihajali v Kranj, po 
dopoldanski izmeni pa kasneje za
puščali postaje v mestu in na Ga- 
šteju. Ko bo to rešeno, bo tudi

„ ...i. , , Cerkno, drugo središče osvobojenega ozemlja na Primorskem med drugomogoče uresmciti zahtevo po me- ^ b J
njavanju izmen pri strojih. Ta- svetovno vojno, je pretekli mesec spet pozdravilo in sprejelo svoje borce 
krat bo tudi mogoče izmenjati narodnoosvobodilnega boja. Prišli smo z vseh strani Slovenije, iz bratskih 
delovne izkušnje, povedati o raz- republik ter celo iz sosednje Italije. Pomlajene enote so tokrat dopolnjevali 
ja itd. Pa tudi za čiščenje strojev mladinci predvojaške vzgoje primorskih, gorenjskih, notranjskih in ijubljan- 
nih »muhah« tega ali onega stro- skih vodov. Vodili so jih mlajši rezervni, deloma pa tudi aktivni oficirji in 
bo več možnosti ter časa. podoficirji. Prišli so po dvo- ali celo trodnevnih pohodih, na katerih so obšli

Precej pripomb je bilo na ra- nekdanja partizanska pota, obujali dogodke, o katerih so jim pripovedovali 
čun obračuna po uspehih ekonom- nekdanji borci, in prisostvovali zaključnim svečanostim.
ske enote. Delavci menijo, da bi „ , ... . , - , . .

Nasa pomlajena Gradnikova brigada se je po končanem pohodu iz Aj-morali biti osebni dohodki prej
izračunani če so količinski rezul- dovšeine> Gorice, Kanala in Tolmina ustavila na predvečer osrednje proslave 
tati proizvodnje kmalu poznani, v Ravnah nad Cerknim. Nekaj sto mladih fantov si je s svojim komandantom 
bi bilo dobro hitreje obračunati uredilo tabor, nato pa so organizirali predstavo, kakršne smo prirejali med 
tudi osebne dohodke. Zanimali so narodnoosvobodilnim bojem. Ker so bili utrujeni, so kmalu legli k počitku,
se tudi za uvajanje kontrole v Mi pa izredne prilike nismo hoteli zamuditi.. .
svoji ekonomski enoti in pred- „ , , , . , ... ... .. ,. Ravenčanu so nas, nekdanje bor- nocevah m dobivala hrano v naj- 
lagah kontroliranje proizvodnje ce^ takoj po prihodu povabili na jtežljih dneh naše izgodovine. V 
od skladišča surovin do skladišča svoje domove. Gradnikovci smo prijetnem vzdušju smo obujali vila Cetlkno in okolico. Srečavali
gotovih izdelkov. Ko so razprav- se tod velikokrat ustavljali, pre- spomine, si pripovedovali, kje se- smo se s starimi znanci, se zadr-
Ijali o pogojih dela in ukrepih, 
s katerimi bi preprečili v zim
skem času okvare strojev zaradi

A
Z gradnikovci je bil tudi 
naš Anton Božič

Po končani slovesnosti je mno
žica vzvalovila in kmalu prepla-

Kot reka so se udeleženci po 
osrednji prosliavi razlili po 
partizanskem Cerknem

daj živimo, kaj delamo itd. Pozno ževali z njimi v kratkih pogovo- 
v noč se je še razlegala po do- rih, si stiskali roke. Koliko je bi- 
mačijah partizanska pesem. In ka- lo prizorov, ko se dva nekdanja 
ko tudi ne! Po mnogih letih smo vojna tovariša najprej nista spo- 
se spet srečali — nekdanji borci, znala. Tam je eden dopovedoval
kurirji in aktivisti. 

Tam, kjer je bilo
drugemu, kje vse sta se pred leti 

med zadnjo tolkla z Nemci, tu je skupina že
vojno poveljstvo čet in štab ba- nekoliko postaranih mož obujala 
taljonov, se je spet zbrala večina spomine na eno izmed divezan t- 
preživelih komandantov, komisar- skih akcij. Razpoloženje kljub ne- 
jev, obveščevavcev in kurirjev, umornemu dežju ni popustilo. Zdi 
Spet so se srečali Martin Grajf- se mi, da nam je čas kar prehitro 
Rudi, Rado Klanjšček-Jalkec, Ivan mineval. Zato ni čudno, če smo 
Sulič-Iztdk, Lado Dunjava-Aleš, poskušali izrabiti priliko, ter se 
Tone Kuninčič-Tarzan in drugi, prerivali skozi gruče in skupine, 
Nekateri med njimi so še vedno iskali nekaj, čeprav morda niti sa- 
aktivni oficirji JLA. Obiskala pa 
sta jih tudi Stane Potočar-Lazar 
in Čanči. Tudi ti so kramljali

mi nismo vedeli, 'kaj.

Partizansko srečanje v Cerk- 
dolgo v noč in šele proti jutru' se nem J e bilo srečanje borcev, ku
je naselje pomirilo. Potem se je rirjev, obveščevavcev in aktivistov 
slišalo samo še tiho, a vztrajno v pravem pomenu besede. Bilo je
šumenje dežja. dobro pripravljeno, zato je tudi

Zjutraj pa smo jo ubrali proti udeležba kljub slabemu vremenu
Cerknem. Nekateri z osebnimi av
tomobili, drugi pa kar peš. Seve
da smo morali Ravenčanom ob
ljubiti, da jih še kdaj obiščemo.

presegla vsa pričakovanja. Upam, 
da se še kdaj snidemo!?

ANTON BOŽIC

„AII se dogaja tako tudi v dru
gih ekonomskih enotah ?“ 
vprašujejo sodelavci valjarne I

Tole fotografijo pa je napravil naš sodelavec v ekonomski enoti 
premazovalnica — taki so stroji za nanašanje gumenih slojev

Kaj pa obratne nezgode?
V mesecu avgustu smo registri

rali osem obratnih nezgod, od te
ga kar štiri v gumarskem insti
tutu! Bile pa so vse lažjega zna
čaja in skupno zahtevale 66 de
lovnih dni izostanka. Oglejmo si 
posamezne primere podrobneje!

e K. G. iz STISKARNE je po 
delu pospravljal okolico preš in 
prijel varovalni ščitnik, da bi se 
povzpel na mizo. ščitnik je bil 
brez pritrdilnega vijaka. Izmaknil 
se je in delavec se je uščipnil v 
prst. Boioval je 10 dni zaradi ne- 
urejnosti stroja.
• S. P. iz PREVLEKE VALJEV 

se je uščipnil v kazalec desne ro
ke pri ročnem prelaganju kovin
skega valja. Boioval je dva dni.

S ž. M. iz POKLICNE GUMAR
SKE ŠOLE je z leseno letvo poti
skal zmes v trovaljonik. Letev mu 
je padla iz rok in ko jo je hotel 
pobrati, ga je kord potisnil pod 
spodnji obračalni valj ter mu po
škodoval desno roko. Boioval je 
9 dni zaradi slabe poučenosti o 
varnostnih predpisih.

e D. F. iz PNEVMATIKARNE 
II se je pri zapiranju vulkaniza- 
cijskega kotla uščipnil v kazalec 
desne roke. Poškodovanec še ved
no boluje. Vzrok je v neprevid
nosti in pomanjkanju prostora.
• P. F. iz TEHNIČNIH IZDEL

KOV se je uščipnil v kazalec des
ne roke zaradi neprevidnosti. Bo- 
loval je 11 dni.

Pet koncertov 
za 500 dinarjev

@ Z. A. iz MEHANIČNE DE
LAVNICE II se je udaril na desno 
nogo z ohišjem K-4, ki mu je pri 
privijanju matic zdrsnilo s tran
sportnega vozička na tla. Boluje 
že mesec dni zaradi pomanjklji
vega orodja in tesnega prostora.

e Š. A. iz MEHANIČNE DE
LAVNICE I je boioval 14 dni, ker 
mu je med delom električni vrtal
ni stroj zasukal roko.

e G. F. iz PREMAZOVALNICE 
je med gumi ran jem zadel z levo 
roko ob rezilo na stroj montira
nega noža. Urezal se je in boioval 
zaradi svoje neprevidnosti 9 dni.

(nadaljevanje s 1. strani)
tako hudo sicer, če bi ne bila av
gustovska plača tako nizka. Naj 
navedem samo svoj primer! Avgu
sta sem prejel za 8.441 dinarjev 
nižji osebni dohodek kot za julij.

Vsi v enoti smo vedeli, da bo 
avgustovski zaslužek nižji, ker je 
bila "tudi proizvodnja nižja. Toda 
take razlike nismo pričakovali. 
Završalo je pri strojih, v gardero
bi: »Saj smo vendar dajali vsak 
mesec nekaj na stran za dopuste, 
sedaj pa taka razlika?!«

Morda bi bilo dobro, če ne bi 
prejeli »Informatorja«. Ta vsako
mur omogoči, da primerja delo in 
maso sredstev za osebne dohodke 
v posameznih ekonomskih enotah. 
V avgustu smo naredili 42.885 kg 
več izdelkov kot v juliju, masa za 
osebne dohodke pa je bila za 
115.449 dinarjev večja kot v 
juliju. Kje je torej potem 
denar, šef ekonomske enote 
je bil na dopustu, zato nam je 
obračunovavka prikazovala števil
ke in pojasnjevala. Končno smo le 
zvedeli, da se je zmotila pri plači 
za julij toliko in toliko in da smo

morali razliko vrniti. To je razum
ljivo. Toda nerazumljivo je, kak
šno obveščanje proizvajavcev in 
upravljavcev je to potem. Prav 
gotovo smo upravičeni vedeti, kaj 
se dogaja z našimi zaslužki. Ali 
so sploh še potrebni organi uprav
ljanja, ko pa rešujeta vse zadeve 
brez vednosti delavcev šef in 
obračunovavka sama!?

Na take pojave bi moral reagi
rati tudi sindikalni pododbor. Ka
že pa, da ta pri nas vse leto spi 
ali samo čaka na navodila plenu
ma podružnice. Tudi člani organi
zacije Zveze komunistov bi se mo
rali lotevati takih pojavov. Ce 
smo res proizvajavci in upravljav
ci, potem smemo vedeti, kaj se 
dogaja z našimi zaslužki, kaj se 
dogaja v ekonomski enoti, kako 
gospodarimo, kaj, kje in kako bi 
se dalo izboljšati to in ono, če 
hočemo imeti proste sobote. Pri 
nas pa tega ni!

Upam, da se bo nekdo našel in 
nam pomagal vsa sporna vpraša
nja rešliii, uredili nejasnosti in 
razčistiti z nepravlnimi pojmova
nji. ANTON PERš

Smo v Savi pripravili In vpisali 
zadosti visok znesek kot posojilo 
za obnovo in izgradnjo Skopja

(nadaljevanje s 1. strani) udeležba 
v odst.

posojilo kot 
% mesečnega

OD
Premazovalnica 100,0 19,7
Mizarska delavnica 100,0 16,0
Prodajalne 100,0 41,4
Trgovska mreža 100,0 18,5
Stat. analitska služba 100,0 25,3
Strokovni kolegij 100,0 45,4
G I C 100,0 27,4
Mehanična delavnica II 97.8 11,9
Nabavna služba 96,7 11,8
Električna delavnica 95,0 10,2
Finančne službe 94,5 19,3
Transport 92,3 12,3
Kadrovske službe 92,3 28,9
Pnevmatikama II 91,4 12,9
Stiskama 88,2 12,7
Rotacijske preše 87,0 11,6
Prevleke valjev 85,7 13,3
Tehnični izdelki 85,5 11,2
Valjarna II 85,2 10,2
Delavska restavracija 84,6 12,6
Pnevmatikama I 79,8 10,0
Mehanična delavnica I 78,2 13,7
Gumarski institut 76,1 14,8
Energetika I in II 72,7 12,9
Splošne službe 72,5 15,6
Konfekcija Vrhnika 72,2 13,0
Prodajne službe 70,2 11,3
Valjarna I 69,3 10,2
Tehnične službe 67,7 14,3
Gradbena skupina 57,1 8,8
PODJETJE SKUPAJ 92,0 14,6

Od koncertne poslovalnice v 
Kranju smo prejeli razpis abon
maja za pet matinejskih koncer
tov, ki jih bo pripravila RTV 
Ljubljana. Koncerti bodo ob ne
deljah dopoldne v dvorani kina 
Center v Kranju. Cena abonmaja 
za vseh pet koncertov ni visoka — 
za odrasle 500, za dijake pa 350 
dinarjev. Znesek je mogoče pla
čati v dveh obrokih.

Celotni1 program sestavljajo na
slednji koncerti:

6 27. oktobra 1963 — matinej
ski koncert pihalnega orkestra 
Ljudske milice iz Ljubljane.
• 24. novembra 1963 — zabav- 

no-glasbena matineja RTV Ljub
ljana z vokalnimi solisti.

@ 26. januarja 1964 — simfo
nična matineja z orkestrom RTV 
Ljubljana pod vodstvom dirigenta 
Uroša Prevorška in s solistom 
violinistom Dejanom Bravničar
jem.
• 16. februarja 1964 — narod- 

no-zabavna glasbena matineja s 
Slovenskim oktetom, kvintetom 
Avseniki ter še tremi drugimi an
sambli.

■ • 8. marca 1964 — operna mati
neja z orkestrom RTV Ljubljana 
pod vodstvom dirigenta Jakova 
Cipcija ter s štirimi vokalnimi so
listi.

Za abonma se lahko prijavite v 
sindikalni pisarni, kjer je treba 
tudi takoj sporočiti število vstop
nic. Lahko pa se vpišete tudi v 
pisarni Glasbene šole v Kranju 
na Trubarjevem trgu, telefon 
21-59!

Joža Zupan je predlagala iz
popolnitev češkega stroja za 
namestitev polnila in krila 
pri žičnih jedrih za tovorne 
avtomobile

Kakor vidimo, uspeh ni bil naj
boljši. Ne smemo ga meriti sa
mo po višini vpisanega posojila, 
temveč tudi po udeležbi. Smo se 
na vpis mar premalo pripravili? 
Ali pa je nekaterim sodelavcem

kaj malo mar, kako si Makedon
ci, zlasti prebivavci prizadetega 
Skopja prizadevajo in trudijo 
kar najhitreje obnoviti, kar jim 
je potres razdejal?

Morje nas je moč
no razočaralo...

Se ob osmih zjutraj nas je 
dežurni tabora zalotil pri spa
nju. Ko smo se po dolgem obo
tavljanju le napravili, smo naj
prej dvignili našo zastavo, po 
zajtrku pa pohiteli na obalo kak 
kilometer daleč od našega ta
bora. Na neskončno dolgi plaži 
je že kar mrgolelo ljudi. Tudi 
mi smo pohiteli v morje, a bili

neprijetno presenečeni. Pozabili 
smo, da nismo na Jadranu. Vo
da je imela komaj 13 stopinj 
Celzija, poleg tega pa je bila še 
nečista zaradi mivke, ki jo va
lovi stalno dvigajo s plitvine.

Naslednjega dne smo zgodaj 
zjutraj ugotovili, da taborimo v 
neposredni bližini vojaškega le
tališča, s katerega so stalno od- 
letavala ali na njem pristajala 
najrazličnejša reakcijska letala. 
Popoldne smo si šli ogledat ne
kaj športnih vaj k samemu le
tališču.

Tretji dan bivanja v Coxydu 
smo izrabili za ogled mesta. Je 
to veliko turistično mesto z mno
žico letnih hišic, pa tudi rezi
denc premožnih ljudi. Po uli
cah je vrvenje ljudi tako, kot pri 
nas na tržnicah. Trgovci ponuja
jo nazrazličnejše spominčke z 
danskimi značilnostmi, kot so 
mlini na veter itd. Po večerji so 
nam v taboru zavrteli nekaj 
kratkih jilmov o Jugoslaviji.

Potem je prišla nedelja in ime
li smo prost dan. Potepali smo 
se po sipinah mivke, ki seže po
nekod tudi tri metre visoko. Do

mačini so nas opozorili na min
ska polja v okolici mesta. Ostala 
so kot svarilo na drugo svetovno 
vojno.

Ponedeljek pa je bil spet na
bit s programom. S cestno že
leznico, ki povezuje vsa obmor
ska mesta, smo se odpeljali v 
Nieuport ter bližnjo okolico. 
Ogledali smo si pomorski muzej 
in nekaj znamenitih spomenikov 
ter nasip, ki varuje mesto in

■ Pogled na Coxyde in njego- 
▼ vo plažo

V

Zaščitimo svo|e 
otroke v prometu!
Prvega oktobra se je pričela zvezna 

prometna akcija z geslom »ZAŠČITIMO 
OTROKE V PROMETU«. Trajala bo do 
31. decembra letos. Zajela naj bi vso 
mladino, vzgojiteljski kader in vse, ki 
so odgovorni za vzgojo naše mladine. a 0d 1770 žrtev promet: 
Tudi mladina v delovnih organizacijah, m nih nezg(>d v letošnjem 
vajenskih in trgovskih šolah naj sode- I. polletju v Sloveniji
luje v njej! je bilo 190 otrok!

Program akcije »ZAŠČITIMO 
OTROKE V PROMETU« je zelo 
obširen in bo uresničen le s po
močjo ter ob sodelovanju vseh 
udeležencev v prometu. Poseben 
poudarek pa daje program mno
žični udeležbi.

Ce pogledamo, kaj pravi stati
stika prometnih nezgod v Sloveni
ji za letošnje prvo polletje, se bo
mo zgrozili. Od 1770 žrtev promet
nih nezgod je bilo 190 otrok in 
mladih ljudi. Otroci so na cesti 
najpogosteje zastopani kot pešci; 
največji del nezgod, v katerih so 
bile žrtve otroci, se je primerilo, 
ko so ti prečkali cesto ter bili pri 
tem neprevidni!

Komisija za vzgojo in varnost 
v cestnem prometu pri občinski 
skupščini v Kranju se s svojimi 
podkomisijami v delovnih organi
zacijah močno trudi, da bi števi
lo nezgod v prometu kar se da 
zmanjšala s posebnimi oblikami 
prometne vzgoje.

Dolžnost nas vseh je v tej akci
ji sodelovati. Vsakdo lahko pri
speva k boljšemu uspehu, če se 
doma posveti tudi tej obliki vzgo
je otrok, v podjetju z opozarja
njem na nevarnosti, in na cesti, če 
sam pazi na varno vožnjo s kole
som, motorjem, avtomobilom itd. 
in če opozarja otroke na nevarno
sti, ki pretijo na cestah.

Za tiste, ki bi se radi še nadalje 
Izobraževali in izpopolnjevali

Delavska univerza v Kranju je razpisala tečaj za višje razrede 
osemletke, tečaje ruskega, italijanskega, angleškega, francoskega in 
nemškega jezika, šiviljski, krojni in kuharski tečaj ter tečaj iz slo
venskega pravopisa.
® Snov v tečaju za višje razre
de osemletke je razdeljena v I. te
čaj, ki obsega 5. in 6. razred, ter 
II. tečaj, ki zajema 7. in 8. raz
red. Predavanja v vsakem tečaju 
trajalo po 24 tednov, pouk pa je 
v večernem in popoldanskem ča
su. Mesečna šolnina je 4.000 dinar
jev. Po končanem II. tečaju lah
ko absolventi nadaljujejo študij 
na drugih šolah, kjer je potrebna 
osemletna izobrazba.

® Štirimesečna tečaja iz rušči
ne in italijanščine obsegata vsak 
pa 110 šolskih ur. Predavanja so

Kdaj lahko dobite naka
zila za manivred. blago

(nadaljevanje s 1. strani) 
roma PRED ZAČETKOM SVOJE
GA DELA! Izjema so le tisti člani 
kolektiva, ki delajo v nočni iz
meni. Ti lahko dobijo nakaznice 
pri referentu za družbeni stan
dard ob vsakem času!

Kdor ne bo upošteval po uprav
nem odboru določenega časa za 
izdajanje nakazil, bo disciplinsko 
kaznovan!

trikrat na teden v popoldanskem 
ali večernem času. Šolnina za en 
tečaj je 12.500 dinarjev.

® Konverzacijški tečaji iz angle
ščine, nemščine im francoščine ob
segajo vsak po 70 šolskih ur in so 
dvakrat na teden v popoldanskem 
ali večernem času. Namenjeni so 
tistim, ki so uspešno končali na
daljevalni tečaj, ali ki so si po
trebno znanje nabrali v ustreznih 
šolah. Šolnina za en tečaj je 10.500 
dinarjev.

® Dvomesečni začetni in nada
ljevalni tečaji iz šiviljstva, kroje
nja in kuharskih umetnosti obse
gajo po 60 ur. Šolnina je od 4.000 
do 5.000 dinarjev.

0 Enomesečni tečaj iz sloven
skega pravopisa obsega 40 ur. 
Šolnina znaša 5.000 dinarjev.

Vse člane kolektiva, ki bi se 
radi prijavili za katerega koli iz
med i točaje v in lk'i nameravajo 
prositi za denarno pomoč podje
tje, vabimo. Pismeno prošnjo z 
utemeljitvijo naj oddajo v ka
drovskih službah. Kadrovska ko
misija pa bo določila, ali se in v 
kolikšni višini odobri denarna po
moč za kritje tečajnine!

okolico pred viharnim morjem. 
Pravili so nam, da je stal tam 
nekoč nasip, ki se je podrl. Vo
da je potem zalila vse mesto.. 
Novi nasip pa je močnejši in ne
varnosti ni več. Zvečer smo pri
redili v taboru taborni večer in 
zakurili ogenj ter se poslovili od 
prijaznih gostiteljev. Naslednji 
dan smo se namreč odpravili v 
Lieg.

Med potjo v Lieg smo se usta
vili v pristanišču Oostende. To 
je izhodišče za trajekte, ki po
vezujejo britanski otok s konti
nentom. Mesto je izredno lepo, 
polno parkov in cvetličnih nasa
dov. V središču je polno novih, 
svetlih zgradb, ki se bistveno 
razlikujejo od ostalih v danskTJi 
mestih. Po nekajurnem postanku 
pa smo nadaljevali pot. V Liegu 
so nas tamkajšnji skavti prisrčno 
sprejeli. Na 20 metrov visokem 
gričku so nam razkazali lep grad 
in veliko grobnico talcev, ki so 
padli med drugo svetovno vojno. 
Videli smo tudi petnajst metrov 
visok spomenik v spomin kralju 
Albertu, ker je zgradil velik ka
nal, ki povezuje Lieg z morjem. 
Zvečer smo imeli v Sporthotelu

Spomenik kralju Albertu I, 
ki je dal vse svoje premože
nje za gradnjo prekopa

srečanje z voditelji socialistične 
delavske partije Liega.

(se nadaljuje)
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Ali poznaš 
svoj kolektiv

Tole naše nagradno tekmova
nje je prav zanimivo. Odkriva, 
koliko v resnici poznate svoj 
podjetje, proizvodne postopke, 
izdelke, ljudi itd. Res je sicer, da 
vsakdo vsega ne more vedeti, to
da prav nič težavnega ni vpraša
ti soseda ali prijatelja za stvari, 
ki so sicer nepoznane. To še po
sebej, kadar odgovarjate na 
vprašanja tega našega nagrad
nega tekmovanja.

Pravilne odgovore s čitljivo 
vpisanim imenom in priimkom 
reševavca oddajte v uredništvu 
časopisa ali pri dežurnih vratar
jih najkasneje do sobote, 2. nov- 
— Kakor vedno tudi tokrat 
razpisujemo za reševavce deset 
denarnih nagrad po 500 dinarjev!
1. VPRAŠANJE: Ali so na sliki 

prikazani izdelki
A — veloplašči z žmulo?
B — kolesa za ročne trans

portne vozičke?
C — mopedplašči?

2. VPRAŠANJE: Kaj prikazuje 
fotografija?
A — vulkanizirane avtozračni- 

ce
B — mopedzračnice 
C — profilne obroče

3. VPRAŠANJE: Kakšno delovno 
operacijo predstavlja posne
tek?

V_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

Če se zanimate za 
športno balinanje, 
posluh

Pred dnevi so se oglasili v na
šem podjetju predstavniki repub
liške zveze za balinanje. V Kranj 
so prišli zato, da vzbudijo v de
lovnih organizacijah zanimanje za 
to novo športno panogo in da po
magajo pri organizaciji balinar
skih sekcij in krožkov. Pobudo za 
to so dali učenci naše poklicne 
gumarske šole, ki se že priprav
ljajo za graditev balinišča.

športnega balinanja ne smemo 
enačiti z gostilniškim balinanjem. 
Balinišča morajo biti predpisano 
urejena, same krogle določene ve
likosti in teže, tekmovavci pa v 
copatah. Vino in drage alkoholne 
pijače so v vsakem primera iz
ključene.

Ker menimo, da je med člani 
kolektiva precej takih, ki bi se 
radi vključili v balinarsko sekcijo 
našega podjetja, vabimo vse inte
resente, da se prijavijo pri refe
rentu za družbeni standard!

T|a spet eno ali dve na račun 
l gospodarnosti v našem pod

jetju. Vsak dan slišim nam
reč govoriti naše ljudi, da mo
ramo varčevati z materialom, pa
ziti na stroje in izdelovati res kva
litetne izdelke. Vse zato, da bodo 
proizvodni stroški nižji in doho
dek podjetja večji. Zato vprašu
jem, ali je primer, ki ga bom na
vedel, v skladu s takšnimi težnja
mi?

Neznanec je pred mesecem dni 
razbil v uredništvu mutirano ste
klo v velikosti 30 X 90 centime
trov. Da bi steklo izmenjali, so 
se obrnili na mizarsko delavnico 
in poklicali človeka, ki je vešč

Prvo mesto in pokal na tekmo
vanju ob »Tednu usnja in obutve"

Hkrati s kegljavci so se udeležili tradicionalnih tekmovanj 
usnjarskih, čevljarskih ter gumarskih podjetij v kegljanju in 
streljanju, ki je bilo 8. septembra v Zagrebu, tudi strelci našega 
podjetja. V ostri konkurenci deset moštev je »Sava« v postavi 
Peternel Vinko, Peternel Franc in Zupan Metod osvojila prvo 
mesto ter s tem lep pokal v trajno last.

A —• brušenje tesnil v EE teh
nični izdelki

B — brušenje gredi v meha
nični delavnici

C — brušenje gumiranega va
lja v EE prevleke valjev

4. VPRAŠANJE: Kdo je oseba na 
sliki?
A — inž. Janez Ponebšek — 

šef kontrolnega laborato
rija

B — Rudolf Stojan — šef ana- 
litsko-statističnega biroja 
v službi kakovosti 

C — Vinko Šeško — kontrolor 
v pnevmatikami II

5. VPRAŠANJE: Ali je na sliki:
A — priprava |za kuhanje v

delavski restavraciji?
B — laboratorijska vodna ko

pel?
C — priprava za mehčanje vo

de v kotlarni II?
6. VPRAŠANJE: Kaj predstavlja 

fotografija?

A — kemijsko aparaturo za 
analize v laboratoriju 

B — pripravo za odvzem krvi 
v obratni ambulanti 

C — napravo za ugotavljanj 
kaloričnosti hrane v naši 
delavski restavraciji

7. VPRAŠANJE: Kakšen je letoš
nji proizvodni plan podjetja? 
A — 10.800 ton gumenih izdel

kov
B — 8.800 ton gumenih izdel

kov
C — 9.800 ton gumenih izdel

kov
8. VPRAŠANJE: Koliko ljudi je 

v našem podjetju, gumarskem 
izobraževalnem centra in v gu
marskem institutu?
A — okrog 1.000 
B — okrog 1.800 
C — okrog 1.380

PRIIMEK IN IME:

Vrstni red treh najboljše uvršče
nih moštev je bil naslednji: 1. »Sa
va« 496 krogov od 600 možnih, 2. 
»Ivo Marinkovič« — Karlovac 491 
krogov in 3. »Konus« — Slovenske 
Konjice 485 krogov. Člani naše vr
ste so dosegli naslednje številke: 
Vinko Peternel 169, Metod Zupan 
164 in Franc Peternel 164 krogov 
od 200 možnih.

Strelstvo
Po tekmovanju smo se dogovo

rili s strelci iz karlovške usmjarne 
»Ivo Marinkovič« za prijateljsko 
srečanje. To bo v vseh strelskih 
disciplinah s puško. Podrobnosti

Izdatna zmaga nad Črnomljem 31:17 (13:6)
% V zadnji številki smo poročali o prvih kolih ljubljanske conske
• lige v rokometu. Tokrat pa vas seznanjamo z izidom tekme
• med »Savo« in TVD »Partizanom« iz Črnomlja, s trenutnim
• stanjem na prvenstveni lestvici in z razporedom preostalega
• dela tekmovanja.

V nedeljo, 6. oktobra so naši ro- več pereče. Razmeroma pičlo vod- 
kometaši doma .premagali TVD stvo iz prvega polčasa so v drn- 
»Partizan« iz Črnomlja z rezulta- gem izdatno povečali. Odlikovali 
tom 31:17 (13:6). Za »Savo« so na- so se predvsem Zorman v vratih, 
stopili: Zorman 1, Dolšak, Sladoje, Pirih s streli od daleč ter Rus in 
Rus 10, Pirih 6, Pen 4, Aksentijevič Klavora.
_________________________________ Lestvica strelcev po tretjem ko

lu: Rus 19, Pirih in Klavora po 
14, Pen 7, Dolšak in Todorovič po 
5, Aksentijevič 4 in Zorman 3.

Trenutno stanje na prvenstveni 
lestvici je naslednje:

Rokomet
1, Klavora 9 in Todorovič. Sodnik 
Javornik iz Kranja, ki je prisko
čil na pomoč, ker delegiranega 
sodnika iz Ljubljane ni bilo, je 
svojo nalogo zadovoljivo opravil.

Začetno tremo domačinov so 
gostje iz Črnomlja dobro izkori
stili ter kmalu povedli z 2:0. Ko 
pa so se naši uredili, izenačili in 
pričeli povečevati razliko v svojo 
korist, vprašanje zmage ni bilo

SAVA 
Šentvid 
šiška
Dobro polje 
Črnomelj 
Duplje (—1)
Svoboda 
Medvode

Upoštevana je 
ve« 5:0 (w. o.) 
polju!

Razpored preostalih tekem ljub
ljanske conske lige, ki jih morajo 
še odigrati naši fantje, je nasled
nji: Duplje : Sava v soboto, 26. ok
tobra in Sava : šiška v nedeljo, 
3. novembra.

in sam dan pa bomo določili kas
neje ter vas, dragi bravci, o tem 
pravočasno obvestili.

Preostane upanje 
na drugo leto

V zadnji številki smo obljubili, 
da vam povemo nekaj o našem 
starem znancu, strelcu Francu Pe
ternelu. Pred mesecem dni je 
namreč zapisal »Glas«, da je do
segel na repubilškem prvenstvu 
v Ljubljani slovenski rekord v 
streljanju z brzostrelno pištolo. 
Pisec pa je svoje poročilo po
vsem svojevoljno zaključil, češ 
da pričakuje Franci od državnega 
prvenstva v Beogradu viden 
uspeh.

Na republiškem prvenstvu sep
tembra v Ljubljani je sodeloval 
v petih disciplinah. V streljanju s 
precizno pištolo je bil s 540 kro
gi od 600 možnih L, v streljanju 
z drulov pištolo je bil s 518 kro
gi 2., v streljanju z brzostrelno 
pištolo je bil s 570 krogi 1. in do
segel nov republiški rekord ter 
rezultat, ki je tudi boljši od dr
žavnega rekorda, v streljanju z 
malokalibrsko puško je bil s 505 
krogi 3. in v streljanju z vojaško 
puško je bil s 489 krogi 7. Ko smo 
Francija vprašali, zakaj rezultata 
v streljanju z brzostrelno pištolo 
ne .priznajo tudi za državni re
kord je odgovoril:

»Za državni rekord se priznava 
samo rezultate, ki so doseženi na 
državnih prvenstvih in večjih 
mednarodnih prireditvah.«

<■ -

■

S kranjsko reprezentanco v 
Zah. Nemčiji |__ Kegiiame i

Na povabilo niirnberških ke- indus) je podrla 378, Stražnikova
gljavcev je odpotovala konec me
seca septembra v Zapadno Nem
čijo kranjska sindikalna reprezen-

(Iskra) pa 374 kegljev.
Povsod, kjer smo se srečevali s 

športnimi tovariši, so nas lepo
steklarskih del. Res je ta kmalu 
prišel, odstranil ostanke razbitega 
stekla, vložil novo in ga zatesnil 
s kitom. Do tod vse v redu. Toda, 
čez nekaj dni je prinesel nekdo 
račun, na katerem je pisalo: 

RAČUN
Zasteklitev vrat v pisarni druž
benega standarda 1.805.—. 
(tisočosemstopet dinarjev)

tanca. Sestavljali so jo najobljši sprejemali in bili z nami stalno v
kegljavci posameznih krožkov de
lovnih organizacij — 10 kegljav
cev, 2 kegljavki in vodja potova
nja.

Prvi nastop smo imeli 22. sep
tembra v Niimbergu. Bil je to 

Roland :

družbi. V vseh mestih, kjer smo 
se ustavljali, se še poznajo sledovi 
zadnje vojne. Povsod naletiš tudi 
na ameriške vojaške oddelke »US 
Army«, ki Nemcem niso nič kaj 
pri srcu, ker so zanje okupatorji. 
Prebivavstvo ceni Jugoslavijo, po-troboj Kranj : Noriš

Gut Holz. Ker je bilo avtomatizi- sebno pa poznajo naše športnike 
rano kegljišče dvostezno, je tek- Ko smo se z njimi pogovarjali. 

Laiku bi se znesek ne zdel ve- movanje trajalo dva dni. Zmagali so se zanimali za naše naravne 
lik. Ker pa imamo v vsakdanjem smo precej izdatno v razmerju lepote in nam zagotavljali, da bo- 
življenju često opravka s steklar- podrtih kegljev 3.160 : 3.065 : do prišli na naš Jadran na do- 
jem, nisem okleval in stopil pred 2.994. Naša reprezentanca je^ako- pust. AVGUST POTUŠEK
dnevi do najbližjega steklarja
privatnika. Vprašal sem ga, koliko 
bi on zaračunal mutirano steklo v 
velikosti 30 X 90 cm, odstranitev 
ostankov razbitega, namestitev no
vega in zatesnitev. Odgovoril je, 
da nič več kot 900 dinarjev!

Takoj mi je bilo jasno, da vla
dajo pri nas v podjetju posebne 
cene za razne usluge. Odgovorje
no mi je tudi bilo, zakaj smo mo
rati potem pred meseci plačati sa
mo za delo 9.000 dinarjev, da so 
nam za potrebe počitniškega doma 
zamenjali na šestih ležalnih sto
lih preperelo platno z novim!!!

In še pouk! Kadar boste naro
čali kako uslugo, dobro premislite, 
če se bolj ne izplača poiskati iz- 
vajavca izven tovarne!

Pa brez zamere prizadeti! Vas 
pozdravlja Pepe Lez’nga

le metala: Kordež (Iskra) 439, Je
reb (Planika) 419, Martelanc (Tek- 
,s<i(lindus) 406,\ Ropret (EleL^ro 
Kr.) 391, Ambrožič (Sava) 387, 
Markun (Elektrarna) 381, Potušek 
(Sava) 375, Rogelj (Tekstilindus) 
362. Naši kegljavki pa sta dvoboj 
z nemškim parom nesrečno izgu
bili za dva keglja 716 : 718.

Dva dni kasneje, 24. septembra 
smo nastopili v VViirzburgu proti 
tamkajšnji mestni reprezentanci. 
Zmagali smo z rezultatom 3.214 : 
3.135. Na povsem avtomatiziranem 
kegljišču smo zaigrali bolje kot v 
Niirenbergu in dosegli naslednje 
številke: Martelanc 434, Ambrožič 
424, Jereb 416, Rogelj 405, Kor
dež 392, Potušek 386, Valentar 
(Iskra) 386 in Ropret 371. Tudi 
naši kegljavki sta zmagali in si
cer s 752 : 677. Čadeževa (Tekstil-

Prizor z rokometnega turnir
ja mestnih reprezentanc ob 
otvoritvi kranjskega stadiona

S tekme kranjske rokometne 
~ reprezentance proti Tržiču

Ko pa smo se zanimali za vzro
ke slabše uvrstitve na državnem 
prvenstvu v Beogradu, je Franci 
dejal:

»Na ljubljanskem strelišču se 
počutim kot doma. Tam namreč 
tudi velikokrat treniram. V Beo
gradu pa streljam morda vsakih 
nekaj let. In ker je pihal močan 
veter, sem zlasti med streljanjem 
z malokalibrsko puško precej za
ostal. Po naravi sem tudi precej
šen tremaš, zato me vsaka malen
kost ovira. No, če nisem letos 
uspel, mi preostane upanje na 
prihodnja leta ...«

Kljub temu pa je Franci Peter
nel zasedel na državnem prven
stvu 10. mesto in se uvrstil med 
kandidate za sestavo državne 
reprezentance. Izpolnil je tudi 
normo za zvezno štipendijo. To 
bo potreboval, saj je municija 
precej draga!


